
Generalforsamling i Skizofreniforeningen

Onsdag den 20.juni 2024 kl. 17.00. Sct. Jørgensgård Hospitalsgade 4. 6000 Kolding

Formandens/bestyrelsens beretning for 2024.

Jeg vil begynde med at byde alle velkommen til årets generalforsamling i 

Skizofreniforeningen 2024.

Det er dejligt at se så mange - både dem der er fysisk til stede, men også jer, der 

deltager over Zoom.

Vi er nu oppe på ca.1500 medlemmer i Skizofreniforeningen.

Vi er også en del af SIND.

En særlig velkomst til jer alle både gamle som nye medlemmer. Vi håber, I bliver 

glade for jeres medlemskab og den indflydelse, støtte og inspiration, I har mulighed 

at få som medlemmer.

Det er på generalforsamlingen, at alle medlemmer har indflydelse på, hvem, der skal 

vælges til at stå for det daglige arbejde i bestyrelsen og dermed præge arbejdet i 

skizofreniforeningen, hvor vores formål er aktivt at sikre bedre forhold for mennesker

med skizofreni og pårørende til mennesker med skizofreni. Jeg vil gerne præsentere 

jer for bestyrelsen.

Bestyrelsens medlemmer er: Næstformand Carsten Wilken, øvrige

bestyrelsesmedlemmer:  Svend Riskær, Anna Sofie Sølvtofte

Jette Boe, Jan Pedersen, Willy Hundborg og Hans-Jørgen Dalager.

Bodil Aagerup og Kenneth Engstrøm er begge udtrådt af bestyrelsen i 2023 grundet 

personlige forhold
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Skizofreniforeningens formål er at skabe sociale kontakter med andre mennesker, 

som har engagement og forståelse for sygdommens karakter, og som kan være med til

at skabe et meningsfyldt fællesskab.

Arbejdsmæssigt, at have ret til et arbejde i det omfang og det felt, som mennesker 

med skizofreni og behandlere finder hensigtsmæssigt.



Beskæftigelse, vil for nogle være interesseområder, som dyrkes for at have et 

meningsfuldt liv, der giver glæde og er med til at flytte fokus fra en diagnose til at 

være et aktivt menneske

Uddannelsesmæssigt at have ret til uddannelse i det omfang og tempo, som passer på 

mennesker med skizofreni.

Økonomisk er det vigtigt, at mennesker med skizofreni lever i tryghed, som fremmer 

helbredelse. Derfor er en rimelig og vedvarende økonomisk ydelse nødvendig.

Psykosemedicin skal være gratis. Behandling med depotmedicin bør overvejes for at 

forebygge tilbagefald.

Forskning skal støttes og formidles effektivt.

Skizofreni skal behandle som en specifik sygdom. Behandling kræver tid, 

tålmodighed, viden og empati samt respekt for den sygdomsramte.

Oplysning er vigtig for at forebygge stigmatisering, og opnå forståelse for, at 

sygdommen i dag kan behandles, så den skizofreniramte kan få en god tilværelse

Styrkelse af forholdet mellem Skizofreniforeningen og SIND.

Vi landsdækkende foreninger dvs. Skizofreniforeningen, Medicinrådgivningen og 

”Børn med Angst”, som alle har dobbeltmedlemskab. Vi holder nu møder sammen, 

det opfatter vi i Skizofreniforeningen som en styrkelse.

Vi har alle meget forskellige vilkår i forhold til det øvrige SIND med lokale kredse.

Skizofreniforeningen har dog de største udfordringer med transportudgifter, som de 

andre landsdækkende foreninger ikke har. Vores begrænsninger er ikke vilje, ideer og 

initiativ, men økonomi.

Skizofreniforeningens aktiviteter og arrangementer har for en stor

dels vedkommende været finansieret ved donationer og ved samarbejde med 

lokalafdelinger. Da skizofreniforeningen er landsdækkende, har vi som sagt store 

udgifter til transport. Transportudgifterne, som Skizofreniforeningen selv skal 

afholde. Vi har været kreative med samkørsel for at holde udgifterne så lave som 

muligt.



Udflugterne og sammenkomster har vist sig at være yderst gavnlige. Deltagerne får 

lært nye ligestillede at kende og oplever andre dele af landet. Vi er den eneste af de 

landsdækkende som er ægte landsdækkende.

Udflugterne og møderne med medlemmerne har været følgende:

1. Vi har deltaget for Skizofreniforeningen: Diverse elevsamtaler, folkeskolen, i 

forbindelse med projektopgaver. Kontakt til journalister ift skizofreni. Elever 

på videregående uddannelser –opgaver.

2. Møde i Morphus Århus

3. Deltaget i høring omkring retningslinjer: Skizofreni og andre primære 

psykoselidelser-diag af børn, unge og voksne.

4. Som telefon vejledning/bisidder

5. Deltaget lokalt sammen med SIND Kolding

6. Været med i Diagnosebanden nedsat i samarbejde med SIND

7. Deltaget i Netværkmøder i Region Syd og Hovedstaden.

8. Psykiatrnetværket og Psykiatrialliancen KBH

9. Headspace KBH.

10.Deltaget i Lundbesks årlige workshop Valby.

11.Samarbejde med Nordiske interesseorganisationer, (Nordic schizoprenia 

associations) der arbejder med skizofreni. Over zoom

12.Julekomsammen i Mormors stue i Kolding med musikeren Nigel Ray Beck.

13.Teaterarrangementer i Kbh:

 Verdensballetten i Haveselskabets Have.

 Kulturnatten på Frederiksberg Rådhus, med Copenhagen Phil, derefter 

rundvisning på Riddersalen.

 Betty Nansens Teater ”ALICE”

 Julekoncert med Copenhagen Phil, Handels Messias.

14.Psykiatritopmødet i KBH.

15.Samarbejde med de andre landsdækkende foreninger under SIND.



16.Møder i Folketinget med Camilla Fabricius og Poul Nyrup Rasmussens 80års 

fødselsdag

Muligheden for zoom, altså viralt har været medvirkende til, at Skizofreniforeningen 

har kunnet dække hele landet.

Vi har en hjemmeside og er nu også i 2024 kommet på Facebook.

Tiårsplanen

Regeringens 10 årsplan og dens intentioner for psykiatrien er på mange måder 

fornuftig nok. Og det er på tide at psykiatrien får prioritet.

OMEND DET HAR LADET VENTE PÅ SIG. Men her og nu – mens vi venter, 

savner vi en massiv indsats for skizofreniområdet. Det er en indsats, som desværre 

ikke er nævnt i 10 års planen.

Vi har sammen med andre psykiatriorganisationer deltaget i opråb omkring psykisk 

sårbare unge, der kommer i klemme med den nye kontanthjælpsaftale, hvor de unge 

står til at miste 4000kr om måneden.

Unge skal ikke leve i frygt`!

Det er nu også lykkes Skizofreniforeningen at genetablere kontakten til de øvrige 

repræsentanter fra Norden.
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Målet for møderne er at starte en diskussion om, hvordan et netværk kan finde 

almindelige kliniske målinger i de nordiske lande (fx re-hospitalisering, tilbagefald i 

psykose osv.), og muligheden for at danne en database med disse målinger.

En fremtidig database vil gøre det muligt for netværket at sammenligne data, f.eks. 

indlæggelser, tilbagefald og samlet patientbehandling inden for de nordiske lande. 

Disse data kan derefter bruges til uddannelsesmæssige formål, til ansøgninger om 

tilskud, såvel som til dannelse af meninger.

Desuden kunne de kliniske målinger bruges yderligere til at evaluere, hvor godt de 

kliniske retningslinjer anvendes og følges i de nordiske lande.

Det sidste kan bruges også politisk til at forbedre forholdene for



skizofrene i Danmark Til slut vil jeg nævne fire områder, som vi ofte får 

henvendelser om i Skizofreniforeningen.

1. Flere og ordentlige behandlingsmuligheder dvs færdigbehandling og flere 

behandlingspladser.

2. Retspsykiatriens tidsubegrænsning føles urimelig.

3. Socialpædagogiske tilbud, behandlingsmuligheder, ordentlig 

langtidsbehandling

4. Diagnosen skizofreni på godt og ondt. Diagnosen er til gavn, når den åbner 

døre for behandling, men til skade, når man har været symptomfri over tid.

Planer for 2024-2025

Hvad har vi i støbeskeen:

Nye oplevelser i Danmark, invitationer til kulturoplevelser og foredragsrække om 

skizofreni, som vil blive afholdt på Frederiksberg Hospitals auditorium.

Disse foredrag vil selvfølgelig blive transmitteret via Zoom


